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Velkommen 

• Det glæder os meget, at der er kommet så mange i aften – Det giver os en god mulighed for at informere 
om situationen. 

• Det er ikke nogen hemmelighed, at Tørring Kraftvarmværk står i en meget vanskelig situation.

• Der vil blive mulighed for at stille spørgsmål. Der vil blive mulighed for at skælde ud. Der vil blive 
mulighed for at få luft for alle frustrationerne. Der vil være mulighed for at komme med input.

• Bestyrelsen vil gøre alt, hvad den kan, for at give klare og tilbundsgående svar på de spørgsmål, der 
bliver stillet. 

• Det er ikke sikkert, at vi kan svare på alle spørgsmålene i aften, men vi imødekommer alle 
indkommende spørgsmål.

• Med respekt for alle folks tid, har vi en forventning om, at mødet kan afsluttes kl 21.30.

• Vi har lavet en dagsorden for mødet i aften :
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Dagsorden:

1 – Ordstyrer – Vi har taget vores advokater Jens Glavind og Louise Ravn 
Ankjær med. De kan være behjælpelige med at svare på juridiske 
spørgsmål, og Jens vil samtidig hjælpe med at dirigere debatten så alle 
bliver hørt. Det skal her præciseres, at Jens og Louise fra LRP Advokater 
intet har at gøre med vores retssag i mod & Green Project.

2-  Information om Kraftvarmeværkets aktuelle situation
 
3 – Kommentarer og spørgsmål fra salen

4 - Bestyrelsens konklusion og afsluttende bemærkninger
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Formålet med aftenens møde er at informere om : 

• Hvad der gik galt med værkets økonomi i 2024

• Hvorfor der ikke blev rettet op undervejs i 2024

• Hvad der er bestyrelsens genopretningsplan

• Hvad bestyrelsen allerede har gjort

• Hvad bestyrelsen forventer sig i de kommende år
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Vores håb er, at forbrugerne går fra mødet med en klar fornemmelse 
af:

• At bestyrelsen klart erkender og dybt beklager at 
kommunikationen til forbrugerne har været for dårlig

• At bestyrelsen ikke ønsker at holde noget skjult
• At bestyrelsen er i gang med at udarbejde en langsigtet plan der vil 

blive præsenteret for alle forbrugerne midt i Juni – 2025.
• At bestyrelsen allerede har truffet en række konkrete beslutninger
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Deltagere fra værket : 

• 4 medlemmer fra bestyrelsen

• Mads Damgaard (formand)

• Anette Lak Rasmussen (Næstformand)

• Anders N. Pedersen

• Kim Andersen

• Michael Falk Mandal er flyttet fra byen, og er udtrådt af bestyrelsen. Bestyrelsen har valgt 
ikke at indkalde en suppleant før dette møde, idet deltagelse i 1 enkelt bestyrelsesmøde, ville 
stille suppleanten i en helt urimelig situation. Suppleanten vil blive indkaldt umiddelbart 
herefter

• Direktør Torben Alex Nielsen
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Information om Kraftvarmeværkets aktuelle situation

1 - Hvad gik galt i 2024, og hvad gør vi nu ? 
2 - Retssagen imod & Green Project 
3 - Salg af vindmølleprojektet i Ølholm
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1 - Hvad gik galt i 2024, og hvad gør vi nu ? 

Budget og budgetopfølgning

Det har alle dage været rigtig svært at lave et budget hos TKVV. Vi har tit og ofte prøvet at være både langt 
foran og bagefter budget i løbet af et regnskabsår, og alligevel er året sluttet helt anderledes.

Igennem de sidste 10 år er bestyrelsen på næsten hver generalforsamling blevet beskyldt for at være ”alt 
for konservative”

Bestyrelsen modtager hver måned en omfattende månedsrapport.

Den består af budgetopfølgning og likviditetsbudget samt diverse grafer med produktionsfordeling og 
produktionspriser.

Rapporterne gennemgås på alle bestyrelsesmøder.
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1 - Hvad gik galt i 2024, og hvad gør vi nu ? 

11/12 – 2023 : Bestyrelsen godkender budgettet for 2024
Økonomirapport Januar – 2024:
- Rapporten viser, at vi efter 1. måned er foran budget med 730.000 kr.
Økonomirapport Februar – 2024
- Rapporten viser, at vi efter 2 måneder er foran budget med 1.400.000 kr.
Økonomirapport Marts – 2024
 - Rapporten viser, at vi efter 3 måneder er foran budget med 1.000.000 kr.
Økonomirapport April – 2024
- Rapporten viser, at vi er bagefter budget med 2.900.000 kr.
 Dette skyldes meget høje gaspriser samt en manglende indtjening på elmarkedet og 15 % mindre 
varmesalg.
Økonomirapport Maj – 2024
 - Rapporten viser, at vi har indhentet 500.000 kr. og er pt bagefter budget med ca. 2.400.000 kr.
 Der er her første gang dialog i bestyrelsen om vi skal reagere på den potentielle underdækning der er 
på vej. (Dette er reelt den sidste chance for at beslutte at hæve prisen for at den når at få en indvirkning med de 
gældende 3 måneders varsel)
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1 - Hvad gik galt i 2024, og hvad gør vi nu ? 
Økonomirapport Juni – 2024

- Rapporten viser, at vi er bagefter budget med 3.800.000 kr

 Det er stadig høje produktionspriser samt manglende indtjening på el der er den store 
udfordring.   

Økonomirapport Juli – 2024

- Rapporten viser, at underdækninger nærmer sig 4.100.000 kr.

Økonomirapport August 2024

- Rapporten viser, at underdækningen nærmer sig 4.600.000 kr
 Der bliver vendt flere muligheder for at indhente underdækning. Blandt andet bliver der 
diskuteret, om prisen skal justeres med 10 % med det samme, eller prisen skal hæves endnu mere, 
men den konsekvens, at den så skal varsles 3 mdr før. Det bliver besluttet at hæve prisen med 10% 
og afvente situationen. 

Økonomirapport September – 2024

- Rapporten viser, at vi er status quo i forhold til sidste måned med underdækning på 4.600.000
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1 - Hvad gik galt i 2024, og hvad gør vi nu ?

Økonomirapport Oktober – 2024
 - Rapporten viser, at vi er bagefter budget med ca 4.000.000 kr
Økonomirapport November – 2024
 - Rapporten viser, at vi er bagefter budget med 5.300.000 kr
 Det har været en meget dyr måned på produktionspriserne.
Økonomirapport December – 2024
 - Rapporten viser, at vi er bagefter budget med ca 8.000.000 kr.
 - Gasforbrug har været 6,1 mio kr. for højt - årligt
 - Elforbrug har været 2,6 mio kr. for højt - årligt
 - Træpiller har været 1,5 mio kr. lavere end forventet - årligt
 - Manglende indtægt på nye tilslutninger udgør 1,65 mio. kr.
 - Bestyrelsen ser ind i en samlet underdækning på 8.000.000 kr.
Det er hovedsageligt 3 punkter der gør sig gældende i denne underdækning : 
- Højere produktionspriser
- Lavere indtjening på el-markedet
- Mindre varmesalg end forventet
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1 - Hvad gik galt i 2024, og hvad gør vi nu ?
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1 - Hvad gik galt i 2024, og hvad gør vi nu ?

Hvordan går vi fra en forventet underdækning på 8.000.000 kr til et 
resultat for året på 11 mio kr ???

- 1 mio i advokatomkostninger vedr retssag
- 1 mio i lagerregulering
- 0,6 mio i afskrivninger
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1 - Hvad gik galt i 2024, og hvad gør vi nu - Konklusion : 

1. Budgettet som bestyrelsen godkendte i December 2023 var for optimistisk.

2. I April 2024 var bestyrelsens gæt på udviklingen i el og gaspriser resten af året forkert.

3. Bestyrelsens tro på at tingene kunne vende som de så tit før havde gjort var forkert.

4. Prisstigningen pr 1/9 – 2024 var for lille. Den skulle have været indført noget før, så de 3 måneders 
varsel var blevet givet i ordentlig tid. Dette er selvfølgelig meget nemmere at se efterfølgende.

5. Bestyrelsen skulle have nedbragt omkostningerne tidligere.

6. Bestyrelsen besluttede at stoppe betalingerne til & Green Project, så snart der blev klarhed over de 
udfordringer vi stod med. Mere info om dette senere.

7. Der er lavet en kraftig prisjustering for at indhente den store underdækning.

8. TKVV skal hvile i sig selv, og der vil derfor ikke blive indkrævet en krone mere end det er nødvendigt.

9. Så snart det er muligt at sætte prisen ned vil dette blive gennemført.

10. Set i bagklogskabens klare lys skulle der have været budgetteret anderledes. Dette havde dog ikke 
ændret på det fakta, at det var blevet dyrere at være forbruger i TKVV. Vi havde blot været nødt til at 
hæve prisen meget tidligere.
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1 - Hvad gik galt i 2024, og hvad gør vi nu ?

Bestyrelsen træffer kun beslutninger på et oplyst grundlag, og kun på bestyrelsesmøder. Derudover 
træffer bestyrelsen beslutninger på baggrund af et beslutningsgrundlag der bliver forelagt på 
bestyrelsesmøderne fra ledelsen på værket.

Det var ikke muligt, at informere konkret om den høje prisstigning på generalforsamlingen, da 
beslutningen først blev taget på det efterfølgende møde. Vi var alle bevidste om at der ville blive brug for 
en betydelig prisstigning, og det blev også nævnt på generalforsamlingen. Vi kunne ikke komme nærmere 
ind på størrelsen af prisstigningen, da det endnu ikke var besluttet. 

Derudover ville det være forkert at melde ud på en generalforsamling, hvor en meget lille del af 
forbrugerne var repræsenteret.

Beslutningen blev først taget efter generalforsamlingen da vi simpelthen ikke var klar med alle tal på 
daværende tidspunkt. Vores direktør, controller samt revisor arbejdede på højtryk for at få alle tal på 
plads, så vi kunne melde den rigtige prisstigning ud.

Vi er i gang med at lave et langsigtet budget, der vil vise, at vi kan hente vores underdækning ind inden 
udgangen af 2027. Dette er en del af en langsigtet plan der vil blive præsenteret på ekstraordinær 
generalforsamling midt i Juni måned.

Tørring Kraftvarmeværk



1 - Hvad gik galt i 2024, og hvad gør vi nu ?

Hvilke tiltag er gjort for at forbedre den økonomiske situation:

- Medarbejderstaben er reduceret med 3 personer – svarende til 2 fuldtidsstillinger

- Alle investeringer, nyanskaffelser og opgaver der ikke er strengt nødvendige er stoppet med øjeblikkelig 
virkning. Deriblandt vores vindmølleprojekt.

- Næstformand Anette Lak Rasmussen har påtaget sig opgaven som bestyrelsens vagthund. Hun har 
fået adgang til alle fakturaer og konti, og vil følge med sideløbende.

- Bestyrelsen har besluttet at sælge værkets grund og bygninger på Sønderbrogade. Friværdien anslås at 
være betydelig.

- Spar Nord har indsat en professionel rådgiver til bestyrelsen, og siden de har ydet en stor kredit til os, er 
dette et ufravigeligt krav.
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2 - Retssagen imod & Green Project 
1. Ølholm Fællesvarme har indgået en kontrakt med & Green Project som TKVV har overtaget vedrørende 

etablering af fjernvarme i Ølholm.
Projektet er en del af det samlede projekt med tilslutning af Ølholm samt Torvegade. Der er udarbejdet et 
projektforslag der viser positiv virksomhedsøkonomi, samfundsøkonomi og brugerøkonomi.
Siden projektet blev lanceret er rigtig mange ting blevet dyrere. Blandt andet renter til finansiering. Der er 
samtidig blevet tilsluttet mange flere forbrugere end ventet, og det er vi selvfølgelig rigtig glade for. Det kræver 
dog samtidig en større investering.
2. At føre tilsyn med et sådan projekt er noget der kræver tid og indsigt. Der er ingen i bestyrelsen, der har den 

nødvendige tekniske indsigt til at kunne føre kontrol med et sådan projekt. Og vi har desuden ikke tiden til 
det. Grundet travlhed på værket, er der blevet tilknyttet en ekstern rådgiver til at føre tilsyn med projektet. 
Det er vores eksterne rådgiver der gør direktør Torben Alex Nielsen opmærksom på den manglende kvalitet 
på det udførte arbejde.

3. Herefter begynder jeg som bestyrelsesformand at deltage på nogle af byggemøderne, og kan desværre 
konstatere, at der ikke er enighed om den kvalitet der skal leveres.

4. Direktøren og bestyrelsen beslutter at tilbageholde 3,5 mio kroner da arbejdet ikke er af den kvalitet der er 
forventet. Efter flere rykkere fra & Green Project anlægger de sag mod TKVV.

5. TKVV hyrer en advokat og der forlanges ”syn og skøn”
6. TKVV har indtil videre betalt ca 1 mio kroner i honorar til vores advokat. Vi har flere gange rykket for en 

forventet samlet pris – men uden held.
7. Hvor og hvornår denne retssag ender, ved vi desværre ikke. Vi har stadig tilbageholdt de 3,5 mio kroner til 

udbedring af fejl og mangler.
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2 - Retssagen imod & Green Project

Hvad kræver det at udvide forsyningsområdet : 

- Dette kræver en projektgodkendelse fra kommunen, og kan kun udstedes hvis projektet viser positiv 
økonomi.

- Så længe en rabat eller fritagelse for tilslutningsbidrag er økonomisk forsvarlig og på sigt en fordel for 
hele forsyningsområdet, vil det ikke være i strid med varmeforsyningsloven.

- Kommunen skal forholde sig til om projektet overholder ”hvile-i-sig-selv princippet og er til gavn for 
både nye og eksisterende forbrugere. En sådan vurdering beregnes over tid, og derfor vil man ikke altid 
kunne se virkningen af sådan et projekt med det samme.

- Det skal med andre ord være rentabel i et flerårigt perspektiv.

- Der vil altid være uforudsete udgifter i et projekt, og derfor ligges der også typisk en buffer ind i 
projektøkonomien på 10-15 %

- Derudover er der søgt et tilskud på 3.800.000 kr. fra energistyrelsen til at dække nogle af udgifterne i 
projektet.
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3 - Salg af vindmølleprojektet i Ølholm

Vindmølleprojektet er baseret på et projektforslag som viser positiv virksomhedsøkonomi, 
samfundsøkonomi og brugerøkonomi. Projektet er lavet i samarbejde med nogle dygtige rådgivere.

Vi er på flere generalforsamlinger blevet opfordret til at kigge imod Assens og Hvide Sande og deres lave 
varmepris pga vindmøller. Dette har fået os til at kigge ind i dette projekt med interesse.

Der hersker dog en del usikkerhed omkring projektet, og det har fået bestyrelsen til at trække i 
håndbremsen.

- Der er stor usikkerhed omkring hvad en forventet strømpris vil være

- Der er stor usikkerhed om vi kan få tildelt en ”direkte linje” fra N1

- Der er stor usikkerhed omkring finansieringen, da ingen kan spå om renten.

- En lille rentemarginal kan have stor effekt på et så dyrt projekt. 

- Kommunekredit vil ikke deltage i finansieringen.

Vores rådgivere mener at det vil være relativ let at finde en køber til projektet, og det arbejder vi videre 
med. Der er lavet en aftale med vores rådgiver om at sælge projektet efter ”No Cure – No Pay princippet.
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Aktindsigt

Nogle forbrugere har søgt aktindsigt i mange af værkets interne dokumenter.

TKVV er ikke ude på at holde noget skjult for forbrugerne, og for at tilsikre at vi ikke træder ved siden af, har 
vi søgt juridisk assistance hos vores advokat.

 - Vi vil være sikre på, ikke at overtræde loven om persondatabeskyttelse.

 - Vi vil ikke risikere at oplyse om noget, som kan være til skade for værket i den igangværende retssag.

 - Det er en klar anbefaling fra vores advokat, at dette overholdes 100 %.

 - Sagen ligger pt hos vores advokat, som vil tilsikre at alle disse regler ikke bliver overtrådt.

 - Bestyrelsens generelle holdning er, at alle forbrugere skal have adgang til de samme informationer.

 - Opgaven at udlevere aktindsigt er både en dyr og tidskrævende opgave, som vi på værket har rigtig svært 
ved at imødekomme til tiden. Vi opfordrer alle til at være eftertænksomme inden de udbeder sig en stor 
mængde materiale.
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Forslag fra en gruppe forbrugere : 

Der er kommet følgende forslag fra en gruppe forbrugere til vores ekstraordinære generalforsamling.
Iflg vores vedtægter kan disse ikke besluttes på en ekstraordinær generalforsamling der er indkaldt med et andet 
formål. Af hensyn til de personer der har gjort sig den ulejlighed, vil vi dog alligevel gerne tage debatten og komme med 
vores synspunkter.
1 – Vi foreslår, at der oprettes et ”datarum” indenfor kort tidshorisont hvor ca 3-4 regnskabskyndige forbrugere får fuld 
adgang til økonomirapportering, bestyrelsesreferater, projektreferater, ansættelseskontrakter, anmærkninger fra 
forsyningstilsynet, revisionsprotokollat og alle andre relevant dokumentation. Resultatet vil blive delt på TKVV 
hjemmeside og Facebook naturligvis med respekt for GDPR lov etc.
2 – Vi ønsker et opgør med §5 omkring udtrædelse af fjernvarmetilslutningen. Hvis man er konkurrencedygtig, bør det 
ikke være nødvendigt at stavnsbinde folk i over 18 måneder, samt stille ukendte udgifter til udsigt.
3 – Vi ønsker klarhed omkring den manglende orientering ved økonomien op til indkaldelse af ordinær 
generalforsamling. Hvorfor var der ikke noget om prisstigning og underskud på dagsorden ? 
4 – Vi ønsker en grundig og uvildig gennemgang af de anlægsprojekter, hvor forbrugerne er tilkoblet gratis, og disse 
projekters indflydelse på fjernvarmeprisen i dag.
Ambitionen er at klarlægge om der har været en ulovlig pris øgning for eksisterende forbrugere. Resultatet af 
undersøgelsen skal offentliggøres.
Fra 7 bekymrede forbrugere.
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Forslag fra en gruppe forbrugere : 

• 1 – Vi foreslår, at der oprettes et ”datarum” indenfor kort tidshorisont hvor ca 3-4 regnskabskyndige 
forbrugere får fuld adgang til økonomirapportering, bestyrelsesreferater, projektreferater, 
ansættelseskontrakter, anmærkninger fra forsyningstilsynet, revisionsprotokollat og alle andre relevant 
dokumentation. Resultatet vil blive delt på TKVV hjemmeside og Facebook naturligvis med respekt for 
GDPR lov etc.

• SVAR : Vi mener ikke dette er realistisk. Hvem skal vælge disse mennesker, og hvor skal 
begrænsningerne være ? Hvem skal vurdere hvad der er relevant og ikke relevant ?  Hvordan skal disse 
mennesker vurdere hvordan værket performer ? Skal der en vedtægtsændring til at dette er muligt ? 

• Dette er en opgave for en bestyrelse og ikke er arbejdsgruppe. 

• Det er derfor bestyrelsens beslutning, at der straks herefter indkaldes til en ny ekstraordinær 
generalforsamling, med et punkt på dagsorden : Valg af ny bestyrelse. Dvs at alle 
bestyrelsesmedlemmer sætter deres mandat til rådighed og der kan dermed vælges en helt ny 
bestyrelse. Denne afholdes midt i Juni – 2025, og der er de 7 bekymrede forbrugere meget velkomne til 
at stille op til bestyrelsen.
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Forslag fra en gruppe forbrugere : 

• 2 – Vi ønsker et opgør med §5 omkring udtrædelse af fjernvarmetilslutningen. Hvis man er 
konkurrencedygtig, bør det ikke være nødvendigt at stavnsbinde folk i over 18 måneder, samt stille 
ukendte udgifter til udsigt.

• SVAR : Dette fællesskab fungerer kun hvis man står sammen. Hvis man pludselig tillader alle at komme 
ind og ud som man lyster, sætter man de resterende forbrugere i en meget dårlig situation. Værket har 
ikke mulighed for at være omstillingsparat, hvis alle pludselig kan komme ind og ud med kort varsel.

• Hele værkets produktionsanlæg og medarbejderstab er dimensioneret efter de forbrugere vi har, og 
derfor er der brug for 18 mdr varsel ved udtrædelse.

• TKVV har ret til at kræve en godtgørelse når en kunde træder ud, fordi TKVV har foretaget investeringer 
og påtaget sig faste omkostninger baseret på kundens tilmelding.

• Hvis kunden uden kompensation forsvinder, vil de øvrige forbrugere uretmæssigt skulle bære disse 
ekstra omkostninger, hvilket strider mod princippet om kostægte tarifering og hvile-i-sig-selv-
princippet i varmeforsyningsloven.

• Der foreligger pt flere domme der stadfæster, at 18 måneders binding  er en rimelig bindingsperiode.
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Forslag fra en gruppe forbrugere : 

• 3 – Vi ønsker klarhed omkring den manglende orientering ved økonomien op til indkaldelse af ordinær 
generalforsamling. Hvorfor var der ikke noget om prisstigning og underskud på dagsorden ? 

• SVAR: Som tidligere nævnt, ville vi ikke melde noget konkret ud, da den endelige beslutning og 
stigningens størrelse ikke var truffet. 

• TKVV burde dog have lagt op til en betragtelig prisstigning i indkaldelse til generalforsamling selvom vi 
ikke kendte det eksakte beløb. Denne kommunikative fejl erkender vi.
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Forslag fra en gruppe forbrugere : 

• 4 – Vi ønsker en grundig og uvildig gennemgang af de anlægsprojekter, hvor forbrugerne er tilkoblet 
gratis, og disse projekters indflydelse på fjernvarmeprisen i dag. Ambitionen er at klarlægge om der har 
været en ulovlig pris øgning for eksisterende forbrugere. Resultatet af undersøgelsen skal offentliggøres.

• SVAR: Der er ikke udarbejdet en genberegning på projektet endnu, så det er svært at sige om det har 
koster de eksisterende forbrugere nogen penge. 

• Vi kan dog sige at projektet er blevet en del dyrere end forventet.

• Vi må også påpege, at den eneste virkning dette projekt har på vores regnskab, er en retssag og en lidt  
senere tilmelding på nogle af forbrugerne.

• TKVV vil selvfølgelig kigge ind i, om der er ændringer der giver anledning til at genberegne projektet.

• En genberegning er også en bekostelig affære, så dette bliver kun iværksat hvis vi ser det nødvendigt.
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Forslag fra en gruppe forbrugere : 
1: TKVV bedes afklare inden mødets begyndelse hvem som tager referat, hvordan det gøres og hvordan det formidles efterfølgende.

2: TKVV bør på mødet forholde sig til prissætning versus andre værker, evt jvf forsyningstilsynets statistik!

• Vi behøver faktuelle tal og sammenligning med omkringliggende værker. Hvis TKVV ikke selv kan lave disse tal kan I få hjælp af os!

3: Hvorfor blev der ikke på indkaldelse til general forsamling nævnt at der ville blive informeret om disse prisstigninger.

4: Vi kan ikke finde budget 2025 på hjemmeside, og vi mangler investeringsplan.

5: Kan I forklare hvordan I ikke har kunnet opdage at der sivede ca én million ud af kasse hver måned?

6: Hvor længe forventer I eleveret varmeudgift ekstra for manglende indtægter og projekt Ølholm?

7: Hvordan kan TKVV forvente at man kan tilknytte Ølholm og fuglekvarteret + evt andre gratis når i princippet alle andre betaler for 
tilslutning? Eks +40.000 dkk (Vejle)

8: Kan man sende efterregning til brugere som tidligere er tilknyttet gratis for at få regnskabet til at balancere? Eller med andre ord, 
overholde lovgivningen som siger at projekter ikke må belaste eksisterende brugere?

9: Hvordan vurderer TKVV mulighederne for yderligere tilslutninger de kommende år med de prisudsving og prissætning som nu 
ligger for dagen!

10: Er Hedensted kommune inviteret til informationsmødet og har de mulighed for at give deres perspektiv på priserne i Tørring, 
deres indflydelse på huspriserne og generelt for Tørrings udviklings potentiale.

• 11: Hvordan er TKVV beslutningsprocesser? Tænker særligt ift beføjelser og mandat. eksempelvis om der er flere øjne på projekter, 
hvor store projekter kan TKVV Bestyrelse og Ledelse selvstændigt godkende, og lign?

Tørring Kraftvarmeværk



Forslag fra en gruppe forbrugere : 

Spørgsmål til bestyrelsen:

Hvordan forholder bestyrelsen sig til deres roller og ansvar set i lyset af nuværende situation:

- Strategisk planlægning

- Tilsyn med ledelsen

- Økonomisk overvågning

- Risiko styring

- Overholdelse af lovgivning og regulativer

- Interessevaretagelse af kundernes interesser

- Sikring af etik og bæredygtighed.

Tørring Kraftvarmeværk



Forslag fra en gruppe forbrugere : 

Hvordan vurderer I at bestyrelsen opfylder de kvalifikationer som oplistes, bla.:

- Branchekendskab

- Økonomiforståelse

- Bestyrelses erfaring

Der forventes at bestyrelses medlemmer deltager i relevante kurser.

Vil I informere forsamlingen om bestyrelses medlemmerne faktisk besidder disse kvalifikationer samt hvor mange 
kurser de evt. har deltaget i for at dygtiggøre sig indenfor fjernvarme feltet.

Bestyrelsen holder 8-10 møder årligt, jvf jeres hjemmeside.

På hvilket møde i 2025 gik det op for bestyrelsen at der var økonomiske problemer. Dvs. sammenhæng imellem 
budget og driftsomkostninger.

Tørring Kraftvarmeværk



Dagsorden:

1 – Ordstyrer

2-  Information om Kraftvarmeværkets aktuelle situation
 
3 – Kommentarer og spørgsmål fra salen

4 - Bestyrelsens konklusion og afsluttende bemærkninger

Tørring Kraftvarmeværk



Dagsorden:

1 – Ordstyrer

2-  Information om Kraftvarmeværkets aktuelle situation
 
3 – Kommentarer og spørgsmål fra salen

4 - Bestyrelsens konklusion og afsluttende bemærkninger

Tørring Kraftvarmeværk



6 - Bestyrelsens konklusion og afsluttende bemærkninger

• Tak for alle spørgsmål og kommentarer.
• Bestyrelsen har forsøgt at svare som godt som muligt.
• Vi håber at så mange som muligt vil deltage i den ekstraordinære 

generalforsamling midt i Juni måned – 2025

Tørring Kraftvarmeværk
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